
Zpráva o činnosti SKS od volební členské 
schůze dne 16.11. 2021 k 25.10. 2022 
 
Předkládá: Lidmila Němcová, předsedkyně SKS 
 

Úvod 
 
V době konání členské schůze v r. 2021 byla v platnosti hygienická opatření a 
kontrola bezinfekčnosti v souvislostí s epidemií Covidu - 19. Připomenuli jsme si 20 
let od založení spolku. K tomuto datu byl vydán Sborník SKS, který vyšel v 3000 ks. 
Sborník, který jsme nechali vytisknout postupně rozdáváme, seznamujeme s naší 
seniorskou křesťanskou činností. 
Rozdali jsme jej i na sjezdu KDU-ČSL dne 23. - 24. 4. 2022, na kolegiu RSČR, na 
setkáních, zájezdech apod. Sborník je dobře zpracován a může sloužit jako 
marketingový nástroj SKS v určité časově omezené době. 
 
Na výroční členské schůzi v r. 2021 byl schválen návrh nových stanov spolku a návrh 
jednacího a volebního řádu.  
Dále byl zvolen nový výbor již podle nového volebního řádu a kontrolní komise ve 
složení: Lidmila Němcová - předsedkyně; K. Tomek, J. Hulák- místopředsedové, J. 
Kasal, N. Nováková, I. Řivnáčová, P. Urban; J. Škoch, J. Švejdová, M. Volmanová, 
K. Vrlová - kontrolní komise (předsedkyně K. Vrlová); D. Koutská, V. Němec, S. 
Kodys - poradci; čestným předsedou - V. Roubal; duchovním rádcem je P. Ing M. 
Fiala. Všichni členové pracovali bezplatně, nebyly k dispozici administrativní síly, 
nebyl počítač.  
Nové stanovy spolu s ověřenými podpisy všech zvolených členů byly 
potom zaregistrovány u správního soudu předsedkyní L. Němcovou přes právníka 
JUDr. Sikoru. 
Pro výbor bylo přijato členskou schůzí následující usnesení: 
 - aby spoluprací s vládou a samosprávami všech stupňů přispíval k prohlubování 
lidské důstojnosti seniorů   
- Rozšiřovat členskou základnu, zakládat místní kluby  
- Spolupráci mezi kluby SKS, především předáváním příkladů dobré praxe  
- Spolupráci v rámci ESU na mezinárodním poli  
- Podporovat aktivní životní styl seniora, nejenom materiální zabezpečení, ale i jeho 
duchovní život včetně zdravotní problematiky  
- Usilovat o větší sepětí s místem, kde kluby působí a prosazovat křesťanské 
myšlenky  
- Podporovat počítačovou gramotnost seniorů, celoživotní vzdělávání seniorů, zdravý 
životní styl, sportovní aktivity, mezigenerační spolupráci, bojovat proti ageismu  
- Spolupracovat se slovenskými seniory ZKS  
- Podporovat kontakty s dalšími neziskovými organizacemi, s Radou seniorů ČR, s 
Parlamentem ČR apod.  

 
Přehled činnosti od 16.11. 2021 k 25.11. 2022 
 
1. Činnost výboru SKS 
 



Výbor resp. rozšířený výbor se scházel pravidelně 1x měsíčně, schůze řídila 
předsedkyně. Schůze se konaly hybridní formou, v poslední době prezenčně. 
Docházka členů výboru byla obecně dobrá, bohužel nebyl určen pevný den pro 
schůze, brali jsme v úvahu především časové možnosti mimopražských členů. 
Zápis, který vyhotovila promptně po schůzi předsedkyně, byl vždy ověřen. Zápis 
sloužil rovněž jako kronika hnutí - jiná forma nebyla resp. nikdo se této činnosti neujal 
- z tohoto důvodu byl zápis psán podrobně a je pravidelně zveřejňován na web. 
stránkách SKS.  Zápis je dostupný všem návštěvníkům web. stránek a ukazuje na 
široký záběr činnosti SKS.  
Web. stránkami byla pověřena Daria Křivánková, která je doplňovala s předsedkyní. 
Web. stránky se staly důležitým marketingovým nástrojem SKS a byly hojně 
navštěvované. Ukázky web. stránek jsou na programu dnešní schůze. 
Činnost SKS probíhala v nových post-covidových podmínkách, přišla však v únoru 
válka na Ukrajině, Česká republika pomáhala napadené zemi a přijala postupně 
kolem 350 000 ukrajinských uprchlíků. SKS se vyjádřila na svých web. stránkách k 
probíhajícímu konfliktu, naši členové se zapojili především na místní úrovni do 
konkrétní pomoci, rovněž i ve funkcích, které vykonávali na různých národních a 
mezinárodních úrovních. 
Vždy jsem se snažila prosazovat digitální gramotnost při činnosti výboru i hnutí a 
specifika naší NGO, která by oproti jiným organizacím měla vykazovat větší svobodu, 
otevřenost, dialog a demokracii. Jsem přesvědčena, že se mně podařilo 
zkonsolidovat hnutí v nové normalitě a pro budoucnost. K tomu směřovalo moje úsilí 
na národní i mezinárodní úrovni. 
 
2. Místnost SKS 
 uvedeném období jsme nechali vyčistit, upravit, odnést do sběru nepotřebné 
materiály a noviny a znovu zprovoznili místnost SKS na Charitasu; byla provedena 
revize majetku v místnosti SKS; byl zakoupen počítač a tiskárna, rolovací panel s 
logem SKS, vydali jsme Sborník. Tyto investice byly pořízeny z peněz, které jsme 
ušetřili na akcích, které se nekonaly v covidovém období. Za zprovoznění místnosti 
zodpovídala pí Vrlová. Předsedkyně Lidmila Němcová dosud pracovala doma na 
svém počítači, používala svou tiskárnu, svůj telefon, výdaje si nenechala 
proplácet.  Byly jí propláceny náplně do tiskárny a ev. někdy i papír do tiskárny. V 
budoucím období je třeba využívat místnost SKS a počítač s tiskárnou. 
 
3. Členství v organizaci SKS 
Základem činnosti SKS by měla být klubová činnost. Jedním z úkolů loňské schůze 
byla evidence a rozšíření členské základny. 
Začali jsme elektronicky evidovat naše členy, protože to zákonná nařízení vyžadují. 
Evidencí byl pověřen člen výboru Jaroslav Hulák dne 2,2. 2022 s tím, že dokončí 
elektronickou databázi. Je třeba urychleně ji dokončit a zpracovat evidenci ve 
spolupráci s vedením místních klubů. Dříve jsme vykazovali členy a sympatizanty 
dohromady, dnes se mají vykazovat pouze řádně registrovaní členové. K dnešnímu 
dni máme 238 členů. Pracovat přestal Klub v Třebíči, nově vzniknul Klub v Jihlavě. 
Předkládám evidenci podle J. Huláka: viz příloha 
 
4. Zprávy z jednotlivých klubů: přednesou jednotliví předsedové či jejich zástupci 
K. Tomek, S. Kodys, Nina Nováková, D. Koutská,O. Červená, K. Vrlová. 
 
 



 5. Spolupráce se Slovenskem se rozvíjela na dobré přátelské úrovni. Na minulé 
členské schůzi v r. 2021 jsme přivítali předsedu Ing P. Macha a člena ZKS 
Draveckého s manželkou, připravili jsme pro ně setkání s biskupem  
Wasserbauerem a prohlídku Arcibiskupského paláce.  
Lidmila Němcová byla účastnicí předávání cen J. Benčeka v Bratislavě koncem roku 
2021, Olga Červená se zúčastnila slavnostní mše a setkání ZKS v Bratislavě dne 
24.7.2022 ke Dni prarodičů a seniorů, 
Velkou aktivní spolupráci Klubů Zlínska a Trenčínska realizovala K. Vrlová ( viz 
zpráva Zlínsko), 
Na mezinárodní konfernci dne 14.9. 2022 na Staroměstské radnici v Praze jsme 
pozvali na dva dny 8 zástupců ZKS, zajistili jsme jim program v PS ČR a zaplatili 2 
noci v hotelu Krystal; předseda dr. P. Mach vystoupil na konferenci s přednáškou.  
Na dnešní schůzi reprezentuje ZKS Slovenska p. M. Gregušová. 
Příspěvky ZKS jsou pravidelně umístěny na našich web. stránkách, naopak o našich 
aktivitách se píše na stránkách časopisu Generacia i web. stránkách ZKS. 
Předsedové obou organizací se vzájemně informovali a informují o aktivitách 
českých a slovenských seniorských organizací. 
Další mezinárodní spolupráce 
Na půdě ESU spolupracujeme s polskou a běloruskou organizací Naše pokolenie. 
Díky spolupráci p. Marshalka, Polského střediska a LN byl již dříve zakoupen 
Polským střediskem v Praze a opatřen titulky dokumentární film o vstupu polských 
vojsk Varšavské smlouvy do ČSSR v r. 1968.Tento film byl letos promítnut v Klubu 
SKS - ve Žďáru. 
L. Němcová obdržela letos nabídku spolupráce s organizací z Lešna, Polsko. 
 
6. Zapojení do Rady seniorů ČR 
 
V uplynulém období se nám podařilo v součinnosti L. Němcové s Ing. Desatovou 
zapojit do činnosti krajských rad seniorů RSČR p. Hrebíčkovou do Rady Ústeckého 
kraje, K. Tomka a M. Volmanovou do Krajské rady-Praha, rovněž zastoupení máme 
v kraji Vysočina. 
Nedořešenou otázkou je zapojení K. Vrlové do Rady Zlínského kraje a N. Novákové 
do Středočeského kraje. 
V celostátních orgánech RSČR působí po celostátních volbách do RSČR 2021 M. 
Volmanová v celostátní revizní komisi; L. Němcová byla zvolena v tajných volbách 
RSČR do prezidia RSČR a jmenována místopředsedkyní. Všichni uvedení členové  
řádně plnili úkoly, které z funkcí vyplynuly. 
Naši členové SKS se v hojném počtu zúčastnili akcí např. 1.6.2022 v Autoklubu 
konference RSČR k životnímu stylu, 4.10. 2022 oslavy Dne seniorů v Domovině na 
Praze 7, celostátní soutěže Babička roku v Olomouci, pražského koncertu V. 
Neckáře ve spolupráci s VZP aj.  
Odebíráme 4x Dobu seniorů, ve které jsou uveřejněny články z pera LN či články o 
našem sdružení. Do Sportovních her jsme se nezapojili, S. Kodys poslal snímky do 
soutěže Senior foto, informace o aktivitách dostáváme. 
L. Desatová se setkala a diskutovala s prof. An Hermans a Guido Dumontem při 
jejich návštěvě Prahy 13. 9. 2022. Byla přítomna i Ing. L. Němcová. 
 
7. Spolupráce s PTP a Mene Tekel 
 



V letošním roce skončila spolupráce s PTP, předseda Blaha zemřel a dnešní 
předseda nám na schůzi SKS oznámil, že PTP končí svou činnost a je v likvidaci.  
Členem PTP je dosud žijící V. Němec, poradce předsedy SKS, a Ing. F. Smutný.  
Festival  Mene Tekel boje proti totalitě letos pokračoval v činnosti, i když v jiných 
termínech. Naši zástupci se zúčastnili vzpomínky na únorové události v Nerudově 
ulici.  Dne 19.10. se konala tradiční konference v Hlavním sále Senátu parlamentu 
ČR, Valdštejnské náměstí, které se zúčastnilo 9 členů SKS. Jeden z hlavních 
referátů měla Lidmila Němcová "Životní osudy seniorů EU a jejich poselství dnešní 
generaci." Vycházela z publikace ESU My story - our Europe. 
 
8. Spolupráce s dalšími nevládními organizacemi  
 
Spolupracujeme s Aliancí pro rodinu, předsedkyně J. Jochová nám přeposílá jejich 
Zpravodaje. Dne 10.9.2022 se konala manifestace na Palackého náměstí k potratům 
a za podporu tradiční rodiny. 
Na shromáždění vystoupila N. Nováková a dopis LN za SKS byl přečten 
organizátory. L. Němcová se zúčastnila na pozvání 25. 6. setkání organizací v 
Jihlavě, které se snaží o tradiční hodnoty a tradiční rodinu. Byl přítomen i kardinál D. 
Duka a Ing. J. Karas. člen SKS. 
Finančně podporujeme Radio Proglas a TV NOE, odebíráme časopis Monitor, 
Dobu seniorů a Nový Hlas. 
 
Jsme členy EAPN, valné hromady se letos nikdo nezúčastnil, naši delegáti se 
omluvili. Informace dostává pro organizaci spoluzakladatelka EAPN L. Němcová. 
Zapojili jsme se do Konference pro budoucnost v Evropě, a to N. Nováková ve 
skupině vzdělávání a L. Němcová ve skupině stárnutí obyvatelstva on line. Závěry 
byly prezentovány prezenčně na celostátní konferenci v Praze. 
  
 
Evropská seniorská unie ESU - EPP 
SKS je členem EU od samého počátku r. 1995. V roce 2019 se konal sjezd v 
Sandanski, Bulharsko, na kterém byl potvrzen nový statut, zvolena předsedkyní An 
Hermans, místopředsedové, gen. tajemník Guido Dumont, pokladník Etienne 
Vanderoost  a spolupracující organizace Bělorusko, Ukrajina. 
V uvedeném roce se pořádaly konference on line, a to především k post-covidové 
situaci, k digitální technologiia k mezinárodní situaci na Ukrajině. Konference 
sledovali v cizích jazycích především L. Němcová, S.Kodys, K.Tomek a D. Koutská. 
Ve dnech 30.6. - 2.7. 2022, konala tradiční konference ve Vídni,  bohužel v různých 
objektech. Účastníky byli K. Tomek, S. Kodys a  Lidmila Němcová, která hovořila  o 
aktivitách SKS, představila Sborník SKS. 
LN byla přizvána jako přednášející na regionální konferenci do Pobaltí 19.-21.5.2022 
s tématem Rezilientní společnost, dále za ESU do Krakova k  celoživotnímu 
vzdělávání na Jagellonské univerzitě 23. - 24.9.2022, přednášela v angličtině.  
Letos  se bude konat dvoudenní zasedání prezidia ESU ve Strasbourgu, je třeba 
jí  proplatit cestu letadlem + autobusem a 1 den ubytování. Na programu je činnost 
ESU na příští rok, asi i příprava voleb. 
ESU vydala v r. 2022 v anglické, německé, francouzské mutaci brožuru k Digitalizaci 
pro seniory. Přistoupili jsme na nabídku možnosti vydání v českém překladu v ČR, 
bylo nám slíbeno proplacení nákladu 1200 výtisků. 



Zaplatili jsme cca 60 000 Kč a máme k dispozici v kanceláři výtisky brožury. 
Obdobně tak učinila i polská organizace, dnes se překládá do ukrajinštiny. Odeslala 
jsem výtisky na Radu Evropy a věřím, že obdržíme brzy  proplacení. 
 
9. Významné akce SKS 
 
a) Dne 14 .9. 2022 se konala mezinárodní konference na Staroměstské radnici, 

kterou pořádalo SKS, Evropská akademie pro demokracii a podporou Hans 
Seidel Stiftung, u příležitosti českého předsednictví v Radě EU, pod záštitou J. 
Wolfa pod názvem EU - dům na skále, nebo na písku? za účasti prof. An 
Hermans, dalšími přednášejícími byli předsedkyně ESU A. Hermans, poslanec J. 
Bartošek, P. Mach. L. Němcová. N. Nováková, P. Jajtner. Potom následoval 
koncert a prohlídka Staroměstské radnice. Základní odpovědí na otázku byla 
nutnost budovat evropský dům na základě hodnot, s občany a pro občany. 
Návštěvnost se pohybovala kolem 140 osob. 

 
        b)   21.12. 2021 přednáška a setkání s prof P. Piťhou k závěru Roku sv.Ludmily. 
        
        c)   Dne 22.2. 2022 setkání s arcibiskupem D. Dukou v Arcibiskupském paláci 
              Předali jsme sborníky a besedovali k dnešním problémům v Církvi a ve      
              společnosti. O setkání byla zmínka v Arcibiskupském zpravodaji. 
 

d)  Dne 4. 2. 2022 setkání zástupců Klubu Prahy 11 a L. Němcovou s farářem     
Špilarem na faře v Praze 11. 
 

e)  Dne 6.4.2022 členská schůze Klubu Teplice s L. Němcovou a P. Martínkem. 
      Výzkum k post-covidové situaci. 
    
 f)   25.8. 2022 přednáška P. Ing. Fialy na Charitasu, k výročí životního jubilea   

 
g)   Dne 19.10. 2022 seminář Mene Tekel v Senátu ČR. 

 
h)  5. 5. – září 2022 - 3 kulaté stoly v parlamentu k seniorské problematice,  
     účast členů SKS, vystoupili K. Vrlová, J. Kasal, 2x L. Němcová; organizá- 
     torkou byla poslankyně N. Nováková.  
 
Děkuji všem členům výboru SKS za práci v upynulém období. 
 

Závěrem:  

K dnešnímu dni 25.10. 2022 podávám na funkci předsedkyně SKS rezignaci.  

Důvodem je zdravotní stav manžela, jehož zdravotní stav to vyžaduje.  

Ve zvolených funkcích víceprezidentky ESU a místopředsedkyně RSČR budu 

pokračovat. 

 
 

 


